

UFIM møde 11/9-2025.

Værter: Intensiv Øst AUH ved Anders Grejs og Thomas Pasgaard

Til stede: Christoffer Sølling (CS), Thomas Pasgaard(TP), Anders Grejs (AG), Nicolai Haase (NH), Michael Ibsen (MI), Signe Wichmann (SW), Anne Craveiro Broechner (AB), Meike Behzadi (MB), Sandra Viggers (SV)

Afbud: Helle Scharling Pedersen

1. Valg af referent
Sandra Viggers
2. Nyt fra Årsmødeprogram?
Der er i store træk styr på UFIMs bidrag til årsmødet. Resterende opgaver kan fuldføres.
 - AG meldes ind som moderator til Michelle Chew session. AG MI SV som moderatorer og deltager i sofa talk med Anders Perner og Michelle Chew.
 - Frafald af en enkelt oplægsholder pga andre forpligtelser i session om "vælg klogt hurtigt og nemt" MB træder til og overtager det oplæg.
 - UFIM skal på SoMe via DASAIM med vores sessioner. SV tager opgaven med at producere dette.
 - Vi ønsker at opdatere slide til burg i sessionerne med fokus på intensivarrangementer. NH sender det fra sidste år til SV. Vi tilføjer QR kode så folk kan ønske indhold til næste år, allerede under årsmødet.
3. UFIM, Kandidater på valg gennemgås. AG forventer at genopstille. Vi værdsætter vores kontinuitet og gode samarbejde i udvalget. I øvrigt mindes om at vi skal være opmærksomme på hvad der sker med "plads-tildeling" når Reg H og Sj bliver til en samlet region i 2027.
4. UFIM, hvad arbejder vi med jvf referat 3/12-24.
Oplæg til debat: Hvad skal vi arbejde med det kommende år diskuteres (alle) Generelt enighed i at UFIM gerne må være mere synlig, og gerne arbejde med andet end årsmøde planlægning. Flere emner kom frem: Intensivs arbejdsopgaver i fremtiden (mere eller mindre at lave?) Uddannelse af kommende intensivister Bæredygtighed / Hvad skal vi lave mindre af Synlighed af udvalgsarbejde (Nyhedsbrev, kommunikation) end of life mfl.

Generel debat om arbejdet i udvalget og mulige indsatspunkter.

- Et ønske om at blive klogere på hvad DASAIMs medlemmer og vores intensivkolleger ønsker sig af UFIM. Har vi det fulde overblik over hvad der rør sig i hjørnerne af dansk intensiv terapi. Muligheder for at indsamle denne information diskuteres.
- Der har under COVID været meget travlt både på de interne og eksterne linjer. Måske gør det ikke noget at der er lidt ro lige nu mens vi bliver klogere på hvad der måske fylder.
- Vi er generelt glade for og vil gerne være stemmen for danske intensivister under DASAIM. Vi varetager vores mandat med input til DASAIM bestyrelse og har løbende aktivitet med høringssvar og guideline endorsement (se i øvrigt punkt 5). Ligesom vi er involveret i at synliggøre dansk intensiv terapi ved feks deltagelse i Hindsgavl, SSAI og ESICM.
- Vi føler i øvrigt opmærksomt med mht guidelineendorsement og det arbejde der aktuelt pågår med "dansk center for kliniske retningslinjer" i regionerne.
- Et løbende opmærksomhedspunkt er at vi følger med i antallet af intensivpatienter på afdelingerne og de beslutninger dette potentielt medfører i de forskellige regioner. Er der fortsat opmærksomhed for at beredskab skal der fortsat være, feks i tilfælde af ny pandemi.
- Et område vi kunne sætte fokus på var afdækning af hvordan vores vejledning "rekommandationer for intensiv terapi" stemmer overens med virkeligheden. Denne føres videre til næste møde som et punkt. Forud for dette en skematisk opsætning ved SV.

- IMA har været et fokusområde. Der tages kontakt til IMA arbejdsgruppen mhp på opdatering.

5. Nyt fra Guidelinegruppen ved NH.

- Tilnævnelse til guidelinesmødet. Tilnævnelsesprocedure gennemgås. Den virker til at virke efter hensigten.
- Der er generel debat om AGREE. Dette er også det værktøj som Dansk Center for Kliniske Retningslinjer anvender og der er enighed om at vi fortsat ønsker at melde ud at guidelines vurderes ud fra AGREE af UFIM og at udarbejdelse jf. dette er ønskværdigt i det omfang det kan gøres så vi klargør os selv til anæstesi som speciale også skal indgå i det regionale centers process.

6. Nyt fra SSAI ved MB: Intet nyt. Møde 14/10

7. Nyt fra ESICm ved SW: Intet officielt nyt. Møde November. Generel snak om dalende dansk medlemstal. Måske fordi når EDIC er overstået falder relevansen?.

8. Evt. Opdatering fra NIMA gruppen ønskes. Der rækkes ud til arbejdsgruppen mhp opdatering (CS)

9. Fælles spisning i byen.